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TOELICHTING

In opdracht van de dienst Milieu en Gezondheid van het Departement Leefmilieu, 
Natuur en Energie (LNE) is een consultatietraject met inhoudelijke experts en maatschap-
pelijke actoren georganiseerd, dat moest leiden tot een wetenschappelijk onderbouwd 
en maatschappelijk gedragen rapport met adviezen voor het omgaan met milieu- en 
gezondheidsrisico’s van extreem laagfrequente velden van elektrische installaties zoals 
hoogspanningsleidingen. Dat traject en de bijbehorende studie is uitgevoerd door de Uni-
versiteit Antwerpen en het Interdisciplinair Instituut voor Breedbandtechnologie (IBBT) 
van de Universiteit Gent.

In de synthese van het rapport staat: “Er is in epidemiologisch onderzoek een statistisch 
relevante verhoogde kans gevonden voor kinderleukemie bij het wonen in de buurt van 
bovengrondse hoogspanningslijnen. (…) Volgens de deelnemende experts is er toch vol-
doende reden tot bezorgdheid en voorzorg. Er is beleid nodig, waarbij wellicht een onder-
scheid kan gemaakt worden tussen bestaande en nieuw voorziene situaties. (…) Een norm 
(grenswaarde) of een aanbeveling (streefwaarde) voor blootstelling die afgestemd is op de 
meest kwetsbare groepen, met name kinderen, is aanbevolen. (…) In nieuwe situaties kan 
men opteren voor een verbod op bouwen binnen een bepaalde corridor onder een lijn of 
voor een verplichting om nieuwe installaties naast crèches en scholen te vermijden.”.

In de Commissie voor Leefmilieu, Natuur, Ruimtelijke Ordening en Onroerend Erfgoed 
van 11 oktober 2011 is de problematiek van de impact van hoogspanning op de volksge-
zondheid behandeld. In die commissie heeft de bevoegde minister gezegd dat er op korte 
termijn een beslissing moet worden genomen met betrekking tot een norm of aanbeveling 
voor magnetische velden. De minister zei ook dat beslissingen niet mochten worden uitge-
steld om onzekere situaties weg te nemen.

Tot vandaag is er geen enkele beslissing daaromtrent genomen. Nochtans is die nodig. 
In Kortrijk bijvoorbeeld mocht een grond niet verkaveld worden omdat hij net onder een 
hoogspanningskabel lag. Een paar kilometer verder stond Izegem wel toe dat een crèche 
werd geopend op tien meter van een hoogspanningsmast. De bevoegde minister van 
Ruimtelijke Ordening kon alleen maar de tegenstrijdigheden en de grote verschillen tussen 
de gemeentelijke beslissingen betreuren. De bevoegde minister van Ruimtelijke Ordening 
vindt dat de bevoegde minister van Leefmilieu een beslissing daaromtrent moet nemen.

Nederland, Italië en Zwitserland hebben specifiek voor hoogspanningslijnen wel een aan-
vullend beleid uitgewerkt dat gebaseerd is op het voorzorgsbeginsel. Het doel ervan is 
kinderen zoveel mogelijk preventief  te beschermen tegen de gevaren van kinderleukemie. 
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V L A A M S  P A R L E M E N T

VOORSTEL VAN RESOLUTIE

Het Vlaams Parlement,

– overwegende dat:
1º kinderen die langdurig in de buurt van bovengrondse hoogspanningslijnen wonen, 

meer kans hebben op leukemie dan kinderen die daar verder vanaf wonen;
2º de minister, bevoegd voor het Leefmilieu, in de Commissie voor Leefmilieu, Natuur, 

Ruimtelijke Ordening en Onroerend Erfgoed van 11 oktober 2011 heeft verklaard 
op korte termijn een beslissing te zullen nemen met betrekking tot een norm of aan-
beveling voor magnetische velden;

–  vraagt de Vlaamse Regering:
1º  het voorzorgsbeginsel uit te werken door het wettelijk vastleggen van een norm of 

aanbeveling voor blootstelling aan magnetische velden van hoogspanningslijnen;
2º  zoveel als mogelijk nieuwe hoogspanningslijnen ondergronds te brengen;
3º  zoveel als redelijkerwijs mogelijk te vermijden dat er nieuwe situaties ontstaan 

waarbij kinderen of jongeren langdurig verblijven in het gebied rond bovengrondse 
hoogspanningslijnen, bijvoorbeeld door het invoeren van een reglementair kader, 
dan wel een planologisch afwegingskader voor het wonen in de buurt van hoog-
spanningslijnen;

4º  het Eliamodel als best practice te hanteren, namelijk de regeling dat wie onder een 
nieuwe hoogspanningslijn woont, zijn huis kan verkopen aan Elia, beheerder van 
het hoogspanningsnet. 

Gwenny DE VROE

Mercedes VAN VOLCEM 

Dirk VAN MECHELEN

Karlos CALLENS

Sas VAN ROUVEROIJ


